
 
 
Referat Generalforsamling Lokalhistorisk Forening for Løgstrup og Omegn den 18/4-2023.  
 
1. Valg af dirigent, referent og stemmetællere  
 
• Dirigent: Ivan Høeg  
• Referent: Linda Olesen  
• Stemmetællere: Ellen og Villy Møller Jensen.  
 
Dirigenten erklærer generalforsamlingen for lovlig indvarslet.  
 
2. Årsberetning aflagt af bestyrelsens formand. 
  
Formanden kommer ind på flg. i sin årsberetning:  
• Sidst i april er det 10 år siden vi stiftede Lokal Historiskforening for Løgstrup og Omegn, og 5 år siden vi 

havde første åbningsdag i Løgstrup og Omegns Lokalarkiv. 
• Foreningens hjemmeside og besøg på denne: lille fald til knap 3.500 unikke besøgende. 
• Foreningens Facebook gruppe, hvor man kan lægge billeder op og kommentere andres billeder, er steget til 

793 medlemmer. 
• På Arkiv.dk har der være en stigning til 14.659 visninger. Der er lavet et søgefelt på vores hjemmeside, hvor 

man kan søge på det der er registreret fra vores arkiv. 
• Foreningens medlemstal er steget til 269 medlemmer (d.d.). Nogle falder fra, nye kommer til. 
• Foreningens arkivlokaler – åbningstiden er mandage fra 14 til 17 (undtaget juli). 
• Besøgstallet for fysiske besøg i 2022 er 183. En stigning efter at Coronaen er historie. Apropos Corona har vi 

indbundet en årgang af Viborg Stifts Folkeblad, fra det første år med Covid-19. 
• Det nye Løgstrup Bytte Bibliotek er kommet godt i gang. Det er i Borgerforeningens regi, men der er adgang 

i vores åbningstid.  
• Vi har optaget en del videoer, med forskellige personer der fortæller om deres liv. P.t. har vi registreret 37 

videoer, samt vi har fået indleveret en kasse VHS fra revyer og dilettantforestillinger fra firserne. De er 
blevet digitaliseret, men ikke redigeret endnu.  

• Byvandring i Kølsen i september havde samlet op mod 150 tilhører i fint sommervejr. Der ligger en video på 
hjemmesiden. Vi arbejder på en byvandring i Hjarbæk til sommer. Nærmere følger.  

• Kalender 2023 – præsentationen afholdt i november 2022 i Sognegården. 146 fremmødte. Alt hvad der 
kunne siddes på, blev anvendt. Mange kom nok også for at høre Michael og Preben Jørgensen fortælle om 
deres barndom og ungdom i Løgstrup. Vi var også til stede på julemarkedet i Sognegården med salg af 
kalendere. 2024 udgaven af kalenderen, bliver også gratis for medlemmer. 

 
Fremtid: 

• Den løbende proces med at indsamle og registrere billeder og dokumenter fortsætter. 
• I forbindelse med GPDR har SLA lavet et lobbyarbejde. Der er nu kommet lempelser vedr. offentliggørelse af 

personbilleder. Konfirmation er ændret fra ”religiøs” til ”kulturelt” begivenhed. Så nu må man godt lægge 
billeder med navne op på Arkiv.dk, blot de er over 20 år gamle. Det samme gælder skolebilleder. 

• Nyt projekt med historiske ruter i Løgstrup via QR-koder, der opsættes forskellige steder i byen, er i gang i 
samarbejde med Løgstrup Borgerforening. Der bliver både en voksenrute og en børnerute. Børneruten 
laves i samarbejde med Animationsværkstedet i Viborg og 5. klasserne på Løgstrup Skole. Det er et 3-årigt 
forløb, så det bliver ikke gratis, men der er gang i div fondsansøgninger. Første voksenrute får premiere 
sidst i september. Børneruten omkring påske 2024. 



• Vi har lavet mapper med fotos af gravsteder på de 5 kirkegårde i området. Vigtigt nu, da man er i gang med 
at nedlægge lapidarierne på kirkegårdene. Kom gerne og hjælp med yderligere oplysninger om personerne. 
Materialet bliver ikke offentlig tilgængeligt. Kan kun ses på arkivet. 

• Vi modtager gerne alt af interesse: foreningsprotokoller, udklip, billederreferater, dagbøger, dias, negativer, 
smalfilm, videoer m.v. Vi har mulighed for at digitalisere det meste. 

• Opfordring til at huske at skrive oplysninger bag på jeres billeder medens tid er.  
• God ide at gøre dem, der skal rydde op, når i ikke er her mere, opmærksom på at de kan aflevere billeder og 

andet lokalt på arkivet. 
• Husk at besøge os på arkivet. Der er som regel kaffe på kanden ved 15-tiden. 
 
 
3. Kassereren fremlægger årsregnskabet til godkendelse  
 
• Kasserer Gudrun Bjerregaard fremlagde regnskabet.  
• Det godkendes. Ingen kommentar. 
 
4. Kassereren fremlægger budget for det kommende regnskabsår, herunder forslag til kontingentsatser til 
godkendelse.  
 
• Kasserer Gudrun Bjerregaard fremlagde budget for kommende regnskabsår.  
• Det godkendes. Ingen kommentar. 
• Kontingentet vedbliver at være 200 kr. for husstand og 100 kr. for personligt medlem.  
 
5. Indkomne forslag.  
 
• Ingen indkomne forslag  
 
6. Valg af bestyrelsesmedlemmer.  
 
•    Flemming Dollerup, Egon Horslund Pedersen, Gudrun Bjerregaard og Henning Lyngsø på valg,  
      alle genvalgt med accept. 
 
7. Valg af suppleanter.  
 
• Anders Vestergaard – ønsker ikke genvalg. Anne Kirstine Hansen foreslået i stedet for. Hun accepterede 

valg. 
• Erling Annesen modtog genvalg.  

 
 
8. Valg af revisor, samt revisorsuppleant.  
 
• Revisor Gert Skals genvælges, og som revisorsuppleant genvælges Ivan Høeg  
 
9. Eventuelt.  
 
• Egon opfordrer folk til at lægge billeder op i vores facebookgruppe. 

 
Efter Generalforsamlingen var der foredrag af historikeren Henning Ringgaard Lauridsen. Det tog udgangspunkt 
i bogen " Ved jorden at blive. En vestjysk slægts- og danmarkshistorie 1661-1984.”   
 
 
 
Ivan Høeg  
Dirigent 


